
Zápis 
 

 
z 18. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 26. května 2009 

 
Přítomno dle prezenční listiny: 18 
 
Omluveni: prof. Leitner, prof. Voňka, Ing. Schejbal, Ing. Schrott, L. Potucká 
 
Hosté: doc. Bartovský, doc. Koubek, Ing. Dobšík,  prof. Hasal, Ing. Starý, J. Hlinka, Ing. 
Chválná, Doc. Staněk 
 
 
 
Úvodem předsedkyně AS předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 

1. Výroční zpráva o činnosti VŠCHT Praha za rok 2008 
2. Návrh na jmenování prof. Ing. Tomáše Rumla, CSc. prorektorem pro zahraniční styky 
3. Změna ve znění vnitřní normy VŠCHT Praha „Řád výběrového řízení pro jmenování 

vedoucích ústavů a kateder na VŠCHT Praha“  
4. Návrh na úpravu kolejného k 1. 9.2009 
5. Úprava studijních předpisů a výnos rektora o přiznávání stipendií v ak.r. 2009/10 
6. Informace o projektu Dejvice Center 
7. Různé 
a) zařazení nových členů studentské části AS do výborů 
b) doplnění údajů týkajících se rozpočtů VŠCHT dle zápisu ze 16. zasedání AS 
c) tisková zpráva UK  
d) Pomoc univerzitě v l‘Aquile 
e) Změna funkčního období do studentské části AS 

 
Ad l. 
Rektor Koubek sdělil, že Správní rada schválila VR o činnosti VŠCHT Praha za rok 2008 po 
dlouhé diskusi nicméně jen  s drobnými připomínkami. Závěr zprávy, který na minulém 
jednání AS nebyl ještě k dispozici je shrnutím podstatných skutečností uvedených ve zprávě, 
z důrazem na dobré výsledky školy v oblasti VaV. 
V diskusi zazněly formální připomínky, text byl v souladu s nimi upraven. 
 
Senát zprávu schvaluje  18 – 0 – 0 
 
Ad 2. 
Doc. Koubek navrhl jmenovat prof. Ing. Tomáše Rumla, CSc. prorektorem pro zahraniční 
styky.  
Senát s návrhem souhlasí 18 – 0 - 0 
 
Ad 3. 
Doc. Koubek předložil, na žádost děkanů, návrh na změnu  prodloužení funkčního období 
vedoucích ústavu ze 3 na 4 roky. Důvodem je synchronizace funkčního období děkanů 
s funkčním obdobím vedoucích ústavů. 
 



 Doc. Gedeon vznesl dotaz k Článku 1, kde v bodě (5) je uvedeno: Předsedou komise pro 
jmenování vedoucího ústavu je děkan příslušné fakulty, zda se nejedná o střet zájmů 
v případě, kdy děkan je uchazečem o místo vedoucího ústavu. 
AS žádá rektora  o projednání uvedeného sporného bodu této vnitřní normy s děkany a na KR 
a případnou změnu ve znění této normy. 
 
Senát schvaluje změnu ve znění vnitřní normy VŠCHT Praha „Řád výběrového řízení pro 
jmenování vedoucích ústavů a kateder na VŠCHT Praha“  týkající se prodloužení funkčního 
období vedoucích ústavů a kateder ze 3 na 4 roky. 
 (17 – 0 – 1) 
  
Ad 4.  
Ing. Starý předložil nový upravený návrh na zvýšení kolejného od 1.9.2009. Jedná se o 
navýšení v průmětu o 2%. Důvody byly uvedeny při projednávání na zasedání AS 5.5.2009. 
Navýšení bylo sníženo ze 3 na 2%. Nový návrh  byl předem projednán a odsouhlasen Kolejní 
radou a studentskou části AS.  
Diskuze:   
Z porovnání rozpočtu SÚZ v roce 2009 a 2008 není patrné v jakých položkách došlo 
k navýšení z důvodů inflace ani deklarované úspory na úkor SÚZ. Doc. Uhrová se pozastavila 
nad výší částky 4 mil. za úklid na kolejích. 
 
Schváleno 17 – 0 – 1 
 
Ad 5.  
Prof. Hasal předložil úpravy  studijních předpisů Disciplinární řád pro studenty VŠCHT a 
jejích fakult, Přijímání ke studiu a přijímací řízení na VŠCHT, Studijní a zkušební řád 
VŠCHT, Stipendijní řád VŠCHT  a výnosu rektora Přiznávání stipendií pro akademický rok 
2009/2010.  Předsedkyně pedagogického výboru informovala, že výbor projednal navrhované 
změny a nemá připomínek.  
Kromě formálních změn se jedná především o zvýšení počtu kreditů a změnu studijních 
průměrů pro přiznání prospěchového stipendia. 
 
Schváleno 18 – 0 – 0 
 
Ad 6.  
Doc. Staněk opět zrekapituloval historii a aktuální stav projektu Dejvice-Center a informoval 
o přípravě Dohody o narovnání Rámcové smlouvy mezi ČVUT, VŠCHT, MŠMT a 
investorem. Součástí návrhu je optimalizace daňového zatížení, opírající se o zákonné 
osvobození od DPH (účinnost od 1.1.2009) při prodeji nemovitostí starších tří, resp. pěti let 
po kolaudaci. Návrh smluvní konstrukce zahrnuje možnost operativního pronájmu budov ve 
vlastnictví investora po dobu pěti let s následnou směnou za pozemky ve vlastnictví VŠCHT, 
jejichž užívání investorem po tuto dobu bude hrazeno formou věcného břemene ve stejné výši 
jako výše uvedený pronájem, po tuto dobu by všechny záruční opravy, vady a nedodělky  
škola řešila s investorem, nikoliv sama s jednotlivými dodavateli a firmami. Bylo dohodnuto, 
že návrh Dohody (více než 200 stran) bude pro členy AS k nahlížení po předchozí domluvě u 
prof. Valentové (Budova B, č.dv.369, 3.patro) a doc. Gedeona (Budova A, č.dv. S102).  
Dohoda bude předmětem diskuse a projednávání na příštím AS, kdy lze již očekávat existenci 
předběžného vyjádření MŠMT jako (z pohledu VŠCHT) rozhodujícího smluvního partnera. 
 



V diskusi Doc. Gedeon vyslovil obavy zda je navržená cesta pozdější směny pozemků za 
budovy skutečně právně nenapadnutelná a nezpochybnitelná. 
 
Ad 7.  

a) Ing. Štursa – hospodářský výbor 
Bc. Složilová – pedagogický výbor 
Ing. Káňa – organizační výbor 

b) Senát obdržel další materiály k doplnění údajů o rozpočtu dle zápisu ze 16.zasedání 
AS. Tyto materiály budou podkladem pro projednávání rozpočtu na rok 2010. Nebyly 
ještě předloženy následující podklady:  čerpání ON z centrálního fondu za rok 2008,  
čerpání centrálního fondu za rok 2007 a bilanci čerpání ON jednotek 2008. 

Prof. Macková vznesla dotaz na stav řešení otázky náhrad za dovolené z projektů. Senát 
žádá Ing. Bártovou, aby se dostavila na příští jednání senátu a informovala o  řešení       
tohoto problému. 
 
c) prof. Valentová žádá senát, aby se seznámil s tiskovou zprávou UK k materiálu  

Perspektivy dalšího vývoje českého vysokého školství i s uvedeným dokumentem, 
která byla zaslána e-mailem, a předložil do 31. 7. 2009 připomínky 

d) P. Štursa potvrdil, že finanční pomoc universitě v l’Aquile není nutná. Prof. Hasal 
zjistí případnou možnost studia Italských studentů u nás. 

e) Zástupci studentů AS nesouhlasí s prodloužením volebního období na 3 roky.  
Vzhledem k dlouhodobé nepřítomnosti Z. Cákla je novým členem studentské části 
senátu Petr Koutný.  
 

 
                                  Termín příštího zasedání AS 18. června 2009  
                                   
 
  
 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: O. Valentová 
 


